
Dotyczy: Odpowiedzi z dnia 26.09.2022 na moją interpelację z dnia 08.08.2022 w sprawie utworzenia
Rady Wspólnoty Samorządowej w dzielnicy Poniatów

Na  wstępie  chciałbym  podziękować  Pani  Skarbnik  Ewie  Kłusek  za  obszerną  odpowiedź.  Muszę
przyznać, że skierowanie interpelacji  do osoby zajmującej się w naszym mieście finansami mocno
mnie zdziwiło. Oznacza to bowiem, że sprawa, została sprowadzona tylko i wyłącznie do poziomu
pieniędzy, a nie o to chodzi w tworzeniu wspólnot między ludźmi. 

Pani  Skarbnik  napisała:  „Główną ideą  tworzenia  RWS jest  inicjowanie  działań  i  współdziałanie  w
zakresie  utrzymania  porządku  publicznego,  bezpieczeństwa  i  przeciwdziałania  patologiom
społecznym.  RWS powinna być miejscem, w którym mieszkańcy w sytuacjach trudnych życiowo,
pozostający  bez  wsparcia  rodziny  i  najbliższych  znajdą  pomoc  i  otrzymają  stosowne  wsparcie,
miejscem, w którym dzieci rodziców przeżywających trudności finansowe czy też nie radzących sobie
w  szeroko  rozumianej  sytuacji  ekonomiczno  –  społecznej  znajdą  opiekę  w  formie  działań
świetlicowych prowadzonych przez wykwalifikowanych specjalistów.”.

Niestety, mam wrażenie, że zarówno Pani jak i wiele osób w naszym mieście podobnie postrzega,
Rady Wspólnot Samorządowych i  ich zadania,  a  przecież  statut naszych RWS,  to  nie  tylko jeden
ostatni punkt, który Pani przytoczyła ale też inne, bardzo ważne:

- zaspakajanie potrzeb społeczności lokalnej i prowadzenie działań na rzecz jej integracji,

- działanie na rzecz rozwoju i poprawy stanu środowiska naturalnego,

- tworzenie warunków do pełnego udziału w życiu publicznym wszystkich uczestników wspólnoty

Dodam jeszcze, również ze Statutu:

Do zakresu zadań Rady należy:

1) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej dot. Wspólnoty m.in. w zakresie 
- lokalizacji inwestycji, 
- przebiegu tras komunikacyjnych, 
- projektów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

2) Dysponowanie środkami finansowymi w ramach limitu ustalonego w uchwale budżetowej i
środkami własnymi:
- organizowanie samopomocy i wspólnych prac mieszkańców
 I jeszcze kilka innych punktów.

Sprowadzenie Wspólnoty Samorządowej tylko do zadań realizowanych jako współpraca z MOPS oraz
opieki nad dziećmi, jest dużym uproszczeniem i brakiem zatrzymania się nad tym, co rzeczywiście
oznacza wspólnota.

Pojęcie „wspólnota” oznacza, że jakaś zbiorowość ludzka weszła w wyższe stadium rozwoju
(communaute  locale, local  community)  charakteryzujące  się  istotnym  stopniem
zintegrowania społecznego, zdolnością do samoorganizacji w imię wspólnych celów oraz
istnieniem  stosunkowo  rozległych  wątków  wspólnej  świadomości  społecznej,
zdeterminowanej warunkami lokalnymi. Dzięki temu częstokroć powstają i funkcjonują w
życiu społeczności  lokalnej,  czyli  wspólnoty,  tak cenne wartości  jak lokalny patriotyzm
wraz z solidarnością i zaradnością grupową mieszkańców. (ze strony wartowiedzieć.pl)



W  związku  z  tym,  jeszcze  raz  interpeluję  do  Pana  Prezydenta  Miasta  Wałbrzycha  o  powołanie
jednostki pomocniczej, tj. Rady Wspólnoty Samorządowej Poniatów. 

Zdaję sobie sprawę, że obecnie może być kłopot z zapewnieniem lokum na działalność RWS (jeśli
powstanie). Nie to jednak jest w tej sprawie najważniejsze, a to, że społeczność, chce wspólnie coś
tworzyć,  chce wpływać na swoje  najbliższe  miejsce  zamieszkania,  chce uczestniczyć  w tworzeniu
środowiska, w którym będą żyć. Proponowanie (przez Panią Skarbnik) uczestniczenia we Wspólnocie
na Starym Zdroju (jednak dość odległym miejscu), jest raczej propozycją nie do końca przemyślaną. 

Z góry dziękuję, w imieniu moim i mieszkańców, za pozytywne rozpatrzenie sprawy.

Dariusz Stawowy

Radny Miasta Wałbrzych

 


